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• • « TERUGBLIK VAN MAFFIUS • • •

Nu ik althans êên jaargang het geweten van deze faculteit heb mogen zijn, 

heb ik begrepen uit blok X dat ik tóch moet omzien naar het Sodom en 

Gomorrah achter ons.

Het algemene gevoel dat ik, spokend door de drie lokaties, konstateer, 

is toch grofweg iets van een tevredenheid. Men heeft in het algemeen een 

fijne kamer, een goeie stoel, de vakantie-uitkering op tijd binnen... 

satisfacticam pro totol (HBS-B, 1965). Maar halen we ook alles wat we 

ons voorgenomen hadden? Bij voorbeeld, lieve redaktie, las ik in het voor

lopig redaktie-statuut, dat een groepje uit jullie midden een voorstel 

voor een definitief statuut zou doen. Schiet dat al op...? Het zou voor al 

dit soort zaken prettig zijn de mensen van tijd tot tijd nog eens een oude 

MAFFIUS toe te sturen, om het "toen" vastgelegde kriterium nog eens naast 

het bereikte resultaat te leggen waar we nu zo tevreden over zijn....

Waar ik ook wat over treur is de lauwe reakties op de trappen die de re

daktie samen met me probeert uit te delen. Ik geloof dat we twee of drie 

maal een reaktie op een artikel uit MAFFIUS hebben binnengekregen, wordt 

MAFFIUS niet gelezen, of zijn de lezers werkelijk een beetje maf?

De blik in de toekomst moet meestal zo rooskleurig zijn dat de wrange 

terugblik erdoor gekompenseerd wordt. Maar in de terugblik vermeldde ik 

niet, dat er toch maar 7 nummers zijn uitgebracht, inclusief een Extra 

Editie. Daarom mag de redaktie toch wel een beetje tevreden zijn, maar: 

kritisch blijvenl Juist ook volgend jaar, als er weer meer mensen bij 

komen en we weer verder naar een vaste vorm toegroeien. In déze periode 

worden de fundamenten voor de Heilige Glazen Huisjes gelegd, signaleer ze 

en we zullen samen de eerste steen werpen om die bouwseltjes weer met de 

grond gelijk te maken en te houden. Satisfacticam post laborami (zie boven)
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EEN JAAR BUREAU BUITENLAND E. Reerink

Een nieuwe medische faculteit pleegt in binnen- en vooral buitenland 
nogal wat aandacht te trekken. Nieuwe ondervijsprogramma’s, maar ook 
nieuwe ideëen rond onderzoek, patiëntenzorg en management wekken bij 
medewerkers van medische faculteiten elders hooggestemde verwachtingen 
ten aanzien van toepasbaarheid in de eigen omgeving.
Vanaf het moment dat Maastricht van start ging (en dit op bescheiden wijze 
in het buitenland bekend werd) kwam de stroom van bezoekers op gang. Uit 
het grote aantal dat gedurende het cursusjaar 1974-1975 onze gast is ge
weest heb ik enkele bezoekers of bezoekersgroepen gelicht en hun acties 
en reacties in dit stukje samengevat. Deze beschrijvingen hebben êên ge
meenschappelijk uitgangspunt: de capaciteitsgroepen onderwijsresearch en 
gezondheidszorgonderzoek hebben samen met het dekanaat voor ontvangst en 
evaluatie gezorgd, en praktisch alle problemen zijn op de schouders van 
Ine, Annette en Anneke terechtgekomen. Je zou bijna van een projektgroep 
buitenlandse bezoekers kunnen spreken; wij houden het op het eenvoudiger 
Bureau Buitenland.

De eerste groep buitenlanders die de MFM in haar midden mocht ontvagen 
waren leden van de groep evaluatiedeskundigen, te weten Dr. Hilliard Jason 
uit Washington, dr. Richard Snow uit Stanford University, Palo Alto, Calif, 
(die op dit moment als gastdocent aan de MFM en aan de medische faculteit 
in Hasselt verbonden is), dr. James Gallagher van de Wereldgezondheids
organisatie (bureau Kopenhagen), en dr. Hannes Pauli, hoogleraar interne 
geneeskunde en hoofd van de afdeling onderwijsresearch van de medsche fa
culteit te Bern. Zij verbleven van 25 tot 28 augustus 1974 op het Hoofd- 
gebouw, namen deel aan de eerste besprekingen over het curriculum en de 
toe te passen evaluatiemethodieken en konden vele goede en bruikbare ad
viezen geven. Deze groep, versterkt met enkele nederlandse deskundigen, 
zal binnenkort weer naar Maastricht komen om ons te adviseren bij het op
bouwen van een goed onderwijsprogramma en de evaluatie daarvan.

Onze jumélage met McMaster heeft ertoe geleid dat de voorzitter van de 
onderwijscommissie aldaar, dr. John Hamilton, op 23 en 24 november 1974 
de MFM met een bezoek vereerde. Ook de gunstige ligging van Maastricht 
tussen Genève en Toronto droeg ertoe bij. Dit bezoek had niets van een in
spectietocht, integendeel. De vele goede raadgevingen die wij van Hamilton 
uit Hamilton mochten ontvangen, konden zeer wel opwegen tegen de adviezen 
die wij konden uitbrengen ten aanzien van het onderwijsprogramma van 
McMaster.

Het jaar 1974 eindigde met een franse happening: 11 docenten van de me
dische faculteit van Parijs-Kremlin Bicêtre onder leiding van professor 
Monsaigneon ondergingen van 15 tot 18 december een twee- tot drietalige 
cursus in moderne onderwijsconcepten en -methodieken. Voor de MFM-deel- 
nemers een eerste introductie in de geheel nieuwe wereld van het franse 
medische onderwijs, voor de franse docenten een even nieuwe introductie 
in wat in Maastricht van start is gegaan. Uit de vele taalkundige hoog
standjes die na afloop van de cursus de dekaan bereikten, was een alge
meen enthousiasme over het gebodene te destilleren. Dat kon worden be
vestigd doordat tijdens de cursus nauwelijks over Parijs, en praktisch al
leen over Maastricht werd gepraat.
Mevrouw Noviant schreef:
"Ces reunions riches et fructueuses, organisées par des conferenciers dont 
nous avons admirê la competence, nous aporteront certainement beaucoup.



Nous aurons sans doute des difficultes dues a la rigiditê de nos struc
tures et au fait que rien n’est prevu pour I'etude des objectiefs et de 
la progranmation en matiêre d’enseignement." 
Speciale dank aan KK en MdB voor hun hulp.

Tijdens de franse cursus bracht dr. Wiedersheim van het Europese bureau 
van de WHO in Kopenhagen ons een bezoek. De relatie met de WHO is een be
langrijke, mede gezien de rol die deze wereldorganisatie speelt in het 
medisch onderwijs. De onderwijsgroep die hem gedurende blok VI als gast 
heeft gehad, wordt door hem omstandig geprezen.

Uit Zweden kwamen twee stafleden van de medische faculteit in Stockholm, 
dr. G. Höglund, fysioloog, en Dr. D. Mortenson, van het onderwijsbureau. 
(9 en 10 december 1974). Het beste is om hier integraal hun reactie op 
wat hun is voorgeschoteld, weer te geven: 
"We are impressed by your ideas and the way you put them into practise. 
As far as we know your school is the first of its kind in Europe, and the 
first in the world. We wish you success in your efforts, and hope that 
you will be given fair chances to develop your school according to your 
intentions. Not only because you are pioneers, but also because you serve 
as an example for possible changes, also in medical schools with more 
traditional concepts of health care and medical education. Thank you for 
your kindness and the very nice way in which you received us. We believe 
it to be important that you let visitors cone to you - and to return - 
even though they are a disturbance in your activities."

Op 22-24 januari 1975 kwam een verre gast op bezoek: professor D. Maddison 
uit Newcastle in Australië. Dr. Maddison, psychiater, is de dekaan van de 
nieuw op te richten medische faculteit aldaar. Zijn belangstelling ging 
uit naar alles wat met Maastricht te maken heeft, en hij is dan ook in 
alle hoeken en gaten van de MFM gesignaleerd. Toch heeft hij de moed ge
had enkele van zijn twijfels aan de staf van de MFM kenbaar te maken ("ik 
zal toch maar wal colleges en practica in mijn onderwijs stoppen, anders 
krijg ik het hele australische establishment op mijn nek!"), maar een 
tegenbezoek aan Newcastle leerde mij dat de soep daar niet zo heet wordt 
gegeten als hij wordt opgediend. Het engelse onderwijssysteem waar 
Australië zijn deel van heeft gehad, staat minstens zoveel experimenten 
toe als het nederlandse.

Op 24 en 25 maart 1975 was een zware delegatie uit W. Duitsland op bezoek. 
De dekaan van de medische faculteit te Frankfurt, professor Hovels, werd 
vergezeld door dr. Schultz-Amling van het onderwijskundig bureau aldaar, 
dr. Thierfelder van de duitse Wissenschaftsrat (een soort Academische 
Raad) en dr. Göbel en Dr. Jacubeit van het planbureau van de medische 
faculteit te Heidelberg. De interesse van deze delegatie ging voornamelijk 
uit naar de planning van de faculteit, universiteit en MRC. Daarnaast 
namen zij kennis van de opbouw van het onderwijsprogramma. Tijdens het 
bezoek bleek dat zij het meest onder de indruk waren van het college van 
Herr Professor Groot over de organisatie van de gezondheidszorg!

Van 15 tot 17 april 1975 was onze gast professor G. Szabo uit Debrecen in 
Hongarije. Hij is rector van de universiteit aldaar, en tevens hoogleraar 
in de genetica. Zijn doel was iets van ons onderwijs en onderzoekopzet 
te weten te komen om de haalbaarheid van invoering van Maastrichtse prin
cipes in Hongarije te toetsen. Hij was erg onder de indruk van de wil tot 
verandering onder de faculteitsleden en van het gesprek dat hij heeft ge
had met twee studenten (goed gedaan M.M. en AdP!)

Op 16 juni 1975 waren een zestiental Indonesische docenten de gast van de 
MFM. Zij werken in Nederland, en nemen deel aan een docentencursus in 
de medische faculteit van de Rijksuniversiteit te Leiden (RUL!). Onder 
leiding van professor Thung kwamen zij naar Maastricht en namen kennis van 
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MFM. Zij werken in Nederland, en nemen deel aan een docentencursus in 
de medische faculteit van de Rijksuniversiteit te Leiden (RULl). Onder 
leiding van professor Thung kamen zij naar Maastricht en namen kennis van 
ons onderwijssysteem. Stafleden van het Bureau Onderwijsontwikkeling be
antwoordden vele kritische vragen waaruit bleek dat deze groep docenten 
zich goed hadden ingeleefd in de Maastrichtse onderwijssituatie.

Op 23 juni jl. bracht dr. Howard Barrows, hoogleraar Neurologie uit de 
McMaster University in Canada, en een autoriteit op het gebied van simu
latie een bezoek aan de MFM. Hij leidde een workshop voor een veertigtal 
stafleden en studenten over het onderwerp: hoe maak ik probleem-georiën- 
teerd studiemateriaal? Verder heeft hij dekaan en stafleden van het 
bureau onderwijsontwikkeling geadviseerd ten aanzien van de opbouw van 
het curriculum.

Terugkijkend op dit va-et-vient kunnen we stellen dat de hypothese dat 
een nieuwe onderwijsinstelling als de MFM in het middelpunt van de 
(buitenlandse) belangstelling staat, bevestigd is. Vele bezoekers legden 
tijdens, maar vooral na het bezoek, in brieven met commentaar de vinger 
op onze zwakke plekken. Dit lijkt mij een van de goede neveneffecten van 
al deze bezoeken: ook wij leren ervan.
Tot slot graag onze hartelijke dank aan die vele docenten en studenten 
die op zo onverwachte wijze door ons werden benaderd voor gesprekken met 
onze bezoekers en die zo bereidwillig hun tijd ter beschikking stelden.

Maandelijkse lijst van nieuw bij de Rijksuniversiteit Limburg i.o. 
in dienst getreden medewerkers en medewerksters
__ _____________________________________________________________per juni 1975

WIE WAT WAAR
F.F.P, de Clerck wetensch. medewerker Fysiologie
P.M.A. van den Hove medewerker Bibliotheek
mej. M.T.A. Krill analiste Biochemie
drs. J.P.L.G. Offermans voorlichtingsfunctionaris

AFDELING PERSONELE ZAKEN



TIJDSCHEMA Ie en 2e STUDIEJAAR 1975/1976

begindatum (maandag) einddatum (vrijdag)

1 . 1 2. 1 15.9.1975 10.10.1975

1.2 2. 1 13.10.1975 7.11.1975

1.3 2.2 10.11.1975 5.12.1975

1.4 2.2 8.12.1975 16.1.1976

Kerstvak. 22.12.1975 2.1.1976

1.5 2.3 19.1.1976 13.2.1976

1.6 2.3 16.2.1976 19.3.1976

Karnaval 1.3.1976 5.3.1976

1.7 2.4 22.3.1976 16.4.1976

Faasvak. 19.4.1976 23.4.1976

1.8 2.4 26.4.1976 21.5.1976

1.9 2.5 ) 24.5.1976 18.6.1976

2.6 ) tl II

2.7 ) fl II

2.8 ) II II

1 . 10 2.9 21 .6.1976 2.7.1976

(2 weken)

Kerstmis 25 en 26 december 1975

Karnaval 29 februari 1976

Pasen 18 april 1976
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WAT IS EEN NORMALE BLOEDDRUK 
WAARD?

Een normale bloeddruk is nooit 
weg. Dat wordt ons de laatste 
jaren op allerlei manieren 
duidelijk gemaakt, en niet 
zonder reden. Een duidelijk ver
hoogde bloeddruk is onverbiddelijk 
indikatie van een verhoogde kans 
op het krijgen van een cerebro- 
vasculaire aandoening en/of een 
ischaemische hartaandoening. Dat 
is zeker.
Iets minder zeker, maar zeer waar
schijnlijk is de stelling, dat 
de bloeddrukverhoging hierbij 
niet alleen idikator is,maar ook 
een rol speelt als één van de 
oorzakelijke faktoren. Het 
risiko van een cerebrovasculaire 
aandoening blijkt althans 
duidelijk af te nemen, zodra de 
tensie weer normaal wordt. Het is 
eigenlijk een vervelende bij
komstigheid, dat een verhoogde 
bloeddruk meestal nauwelijks 
klachten geeft. Een verhoogde 
bloeddruk wordt dan ook vaak 
bij toeval gevonden en dat is 
natuurlijk, gezien het belang 
van vroege opsporing, een 
weinig bevredigende situatie. 
Het is duidelijk, dat de indi- 
vidueel-kuratieve zorg zoals 
we die gewend zijn te verlenen, 
ontoereikend is voor de huidige 
gezondheidsproblemen. We zullen 
deze wijze van hulpverlenen 
moeten aanvullen. Maar hoe?

Het hypertensie-projekt Heer 
is te beschouwen als een eerste 
onderdeel van een reeks akti- 
viteiten, gericht op bestrijding 
van de invloed van het ver
schijnsel bloeddrukverhoging 
en in het bijzonder op be
strijding van die zoeven ge
noemde toevalsfaktor. Ongeveer 
1.600 mannen van 20 tot 65 jaar, 
behorend tot de praktijk Seelen- 
Husken, kwamen voor pre-screening. 
Het meest belangrijke onderdeel 
van die pre-screening was de 
bloeddrukmeting, uitgevoerd 
door onze, tevoren hiervoor ge
trainde studenten.

In aansluiting aan de pre-screening 
zijn circa 600 personen gescreend, 
d.w.z. zij ondergingen een veel meer 
omvattend onderzoek, o.a. electro- 
cardiografie en cholesterolbepaling. 
Bij 400 personen geschiedde deze 
screening op grond van de be
vindingen tijdens de pre-screening, 
de overige 200 vormen een kontrole- 
groep.

De verwerking van de screenings- 
resultaten is nu in volle gang. Naar 
alle waarschijnlijkheid zullen 
ongeveer 200 personen in aanmerking 
blijken te komen voor behandeling 
c.q. begeleiding door de huisarts. 
Een deel daarvan - iets minder dan 
de helft - was de huisarts reeds 
bekend, maar krijgt nog niet de 
systematische behandeling en zorg, 
die we thans willen invoeren.
Globaal gesproken komt de ’op
brengst’ van ons projekt Heer neer 
op de opsporing van ongeveer 200 
personen met verhoogd risiko, van 
wie iets meer dan de helft tot nu 
toe onbekend was; 200 personen 
dus, die nu een behandeling en be
geleiding aangeboden krijgen o.a. 
ter bestrijding van de risiko- 
faktor bloeddrukverhoging.

De vraag is nu of een dergelijk 
resultaat een projekt, zoals in 
Heer, rechtvaardigt. Die vraag is 
allerminst eenvoudig te beant
woorden. Tegenover bovengenoemd 
resultaat staat natuurlijk een 
prijs. Die prijs omvat in eerste 
instantie een in geld uit te drukken 
besteding van mankracht en materiaal. 
Die kosten zijn vrij eenvoudig te 
berekenen, maar dan zitten we nog 
wel met de vraag: hoe groot mogen 
die kosten zijn om nog te kunnen 
spreken van een verantwoord pro
jekt en wanneer vinden we het te 
duur? Immers, met geld kan men op 
allerlei manieren bedreigingen 
van het gezonde bestaan bestrijden. 
Dat hoeft niet alleen in de ge
zondheidszorg te gebeuren. Als een 
gevaarlijk kruispunt van wegen, 
dat jaarlijks een aantal verkeers
slachtoffers opeist, afdoende be
veiligd wordt, dan ’redt’ men daar
mee een aantal mensenlevens. Je



weet alleen niet welke. Het zou 
dus kunnen zijn, dat buiten de 
gezondheidszorg mensenlevens ge
red kunnen worden met minder 
kosten dan binnen de gezondheids
zorg. Gevoelsmatig is er echter 
verschil, in die zin, dat het 
buiten de gezondheidszorg gaat 
om onbekende, niet aanwijsbare 
potentiële slachtoffers en 
binnen de gezondheidszorg vaak 
om duidelijk aanwijsbare be
dreigde personen, bijvoorbeeld 
hartpatiënten, die voor 
operatie in aanmerking komen. 
Hoe dan ook, we zullen nog wel 
een tijdje blijven zitten met 
de vraag hoeveel het vroeg op
sporen en behandelen van een 
hypertensielijder eigenlijk mag 
kosten.

Er is in het kader van de kosten- 
opbrengst analyse nog een tweede 
probleem. Als we spreken over 
kosten, dan dienen we niet uit
sluitend aan geld te denken. We 
hebben personen gekonfronteerd 
met het feit, dat ze zoiets 
hebben als een bloeddruk, die 
wel eens te hoog zou kunnen zijn. 
Vervolgens hebben we nog eens 
400 personen opnieuw opgeroepen 
voor uitgebreid onderzoek, omdat 
voor hen het licht blijkbaar niet 
zonder meer op groen gezet kon 
worden. Het is niet ondenkbaar, 
dat dit alles onrust gezaaid 
heeft bij een aantal mensen. 
Misschien hebben we bij sommige 
een stuk vertrouwen in de 
zekerheid van hun gezond bestaan 
weggeorganiseerd, ook al was het 
dan, objektief beschouwd, een 
schijnbare zekerheid. Als dat zo 
is, dan zijn dat eveneens kosten, 
waarvan we de omvang moeten 
trachten te bepalen om ze ver
volgens in de balans op te 
nemen.

Tot slot nog een meer algemeen 
aspekt.
Hoewel het periodiek bewaken van 
meetbare gezondheids-indikatoren 
als tensie, cholesterolgehalte 
enz., goed te verdedigen is.

dienen we ons toch af te vragen of 
daardoor niet een te grote afhankelijk
heid van de medische zorgverlening 
in de hand gewerkt wordt. Misschien 
gaat het plezier van een gezond 
bestaan er wat af, als het al te
veel gepaard gaat met spelregels en 
gele kaarten. Artsen zijn langzamer
hand scheidsrechters geworden, die 
kwistig zwaaien met die kaarten, 
met name op het gebied van voeding, 
lichaamsbeweging, sexualiteit, be
roepsuitoefening, gebruik van ge
notmiddelen enz.. En dat allemaal 
in naam van ons gezondheidsideaal. 
Gezondheid gaat boven alles, hebben 
we altijd geleerd. Is dat zo? Toch 
iets om eens over na te denken. Een 
gezond bestaan vertegenwoordigt on
getwijfeld een positieve, na te 
streven waarde, waaraan terecht 
veel geld en moeite besteed wordt. 
Maar is het de belangrijkste?
Bewoners van een wijk in het 
centrum van New York gaven te 
kennen, dat ze, gezien hun levens
omstandigheden, veiligheid hoger 
waarderen dan gezondheid. Er zijn 
diverse andere plaatsen op de 
wereld, waar deze voorkeur voor 
de hand ligt.

Gezondheid, gezondheidszorg, ge
neeskunde, het uitoefenen van een 
geneeskundig beroep en het opleiden 
c.q. opgeleid worden, heeft alle
maal te maken met menselijke waarden 
en normen. Misschien moeten we ons 
daarom, zowel in de opleiding, als 
in de gezondheidszorg, wat meer 
met die waarden en normen gaan 
bezighouden.
Misschien komen we er dan nog eens 
achter, hoeveel een normale 
bloeddruk waard is.

W. Brouwer
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DAG VOGELS, DAG BLOEMEN

DAG PIETERSBERG?

Sinds ik in het eerste Maffius- 
nummer mijn liefde voor het 
"berglopen" (d.w.z. het wandelen 
door de gangenstelsels in de St. 
Pietersberg) verklapte en ge
ïnteresseerden uitnodigde mij 
te vergezellen, heb ik met Rob 
Visser drie grote exkursies 
voor studenten en enkele mede- 
werk(st)ers georganiseerd. 
Daarnaast zijn enkelen met ons 
op pionierstocht geweest. Of 
iedere exkursistnet zo lyrisch 
was als Ir.D.C. van Schalk, 
die zowat z’n hele leven in de 
berg sleet, weet ik niet, want 
hij schreef: 
"Wanneer men voor het eerst 
het warnet van onderaardsche 
gangen betreedt, maakt dit, 
mede door de daar heerschende 
diepe duisternis, een won
derlijken en machtigen indruk.." 
Maar negatieve reakties heb ik 
niet gehoord, dus heb ik goede 
hoop dat mijn enthousiasme, 
- of moet ik al spreken van 
liefde - voor deze berg niet 
alleen op mijn eigen hobbyisme 
berust, maar dat deze gangen
stelsels door iedereen die ze 
bezoekt als een bezienswaardig
heid worden ervaren.

Als men een kwartiertje langs 
de kortste weg door de berg 
naar het zo genaamde museum 
loopt, kan men aldaar de door 
J. Sondeijker vervaardigde kopie 
van Rembrandts Nachtwacht aan
schouwen. Sinds een jaar of twee 
is onder deze reproduktie de 
slagzin aangebracht:
"Voor een cent kunt U dit binnen
kort kopen als cement".

Men kan het zich in deze tijd^ 
waarin we zelfs overgaan tot het 
instellen van een Monumenten- 
jaar en Milieuhygiëne tot op 
ministerieel nivo wordt behar
tigd, nauwelijks voorstellen, 
maar grote delen van de St. 
Pietersberg zullen ten offer 
vallen aan de ENCI, de Eerste 
Nederlandse Cement Industrie.

Zou men verwachten dat er juist nu 
naar gestreefd wordt alternatieven 
te zoeken voor de winning van 
mergel, de grondstof voor deze 
industrie, integendeel, in het 
half jaar dat ik nu in Maastricht 
woon en de veranderingen regelmatig 
kan gadeslaan, blijkt de uitbreiding 
van het terrein van de cementfabriek 
haast exponentieel toe te nemenl

Gelukkig echter blijken Onze Voor
lichters voorzien te hebben dat 
een enkele zonderling zich wel eens 
zou kunnen opwinden over deze on
nodige sloop van Nederlands markanste 
berg. Er is een boekje bij het VW 
te verkrijgen: "Wat er overblijft 
van de St. Pietersberg", waarin men 
toch minstens voor enkele kritische 
kanttekeningen terecht zou menen te 
kunnen. Het enige "kritische" 
citaat wat men kan aantreffen is 
echter: 
"De laatste jaren is over de St. 
Pietersberg veel te doen geweest: 
hij wordt afgegraven. Veel mensen 
zijn in paniek geraakt, omdat ze 
dachten dat er niets meer van over 
zou blijven. Dit laatste is ge
lukkig niet waar. Weliswaar worden 
140 hektaren berg afgegraven en 
verdwijnt ongeveer drie-kwart 
van het gangenstelsel, doch de berg
hellingen, het zonnebergstelsel, het 
noordelijke gangenstelsel en het 
daarboven gelegen bergplateau 
blijven over." (onderstrepingen van 
mij) .
Inderdaad is alles gedaan om naar 
buiten toe de paniek zo klein 
mogelijk te houden: De wanden van 
de berg blijven staan, een ge
deelte van het zonnebergstelsel en 
het kleine, grotendeels ingestorte 
Noordelijk stelsel, waardoor de 
toeristen worden rondgeleid, mogen 
blijven. Maar verder zal van de 
St. Pietersberg, overwdks unieke 
flora er op en fauna er in eerderge
noemde van Schaik met biologen 
waaronder Dr. J. Heimans een boek 
van bijna vierhonderd bladzijden
kon schrijven, getuige het bijge
voegde kaartje, weinig overblijven

Toen ik onlangs op weg naar een 
congres in Parijs het treintje 
Maas tricht-Eij sden-Luik gebruikte, 
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zag ik hoe onze zuiderburen, over 
wier intelligentie wij zulke 
aardige grappen hebben, het 
stuk natuur tot ver ten zuiden 
van de St. Pietersberg in een 
blinkend-witte, kale woestenij 
hebben herschapen. Zouden wij, 
Nederlanders, die ons zelf 
graag als zoveel intelligenter 
beschouwen, onze door hun be
spotte zuinigheid dan echt niet 
van geld op natuur kunnen over
schakelen? Moeten we dan rück
sichtslos een rekreatiegebied, 
dat lopend vanuit de stad be
reikbaar is, opofferen omdat 
50 kg cement anders misschien 
een tientje i.p.v. 8,50 gaat 
kosten? Ik twijfel enerzijds 
sterk aan de mogelijkheid de 
ENCI een halt toe te roepen, 
maar sinds anderzijds een aktie- 
groep in de tijd dat ik voor
zitter was van de Leidse 
Biologen Club een weet-ik-hoe- 
veel Megawatt-centrale bij de 
Kagerplassen vandaan hield en 
later de mensen van de afdeling 
Milieubeheer van de Leidse sub
faculteit Biologie een snelweg 
(de z.g. Leidsebaan) uit een 
uniek weidegebied konden houden, 
heb ik weer hoop. Er schijnt in 
Maastricht, getuige een ver
twijfelde noodkreet in het 
huis-aan-huisblaadje de Maaspost 
een "Aktiegroep St.Pietersberg" 
te bestaan. Die noodkreet vroeg 
om ajctie maar het enige wat op 
de berg zichtbaar wordt zijn de 
hekken en palen van de ENCI, tot 
waar zij natuurgebied in gapende 
afgrond zal herscheppen.

we mogen aannemen dat het verdwijnen 
van de St. Pietersberg ook hen aan 
het hart gaat. Na een inventarisatie 
van de situatie op dit moment en van 
de - onafwendbare? - toekomst zullen 
we dan met meer gedetailleerde 
plannen terugkomen.

Gerard Majoor 
Rob Visser

Korrespondentieadres:
Jekerschans 12, Maastricht

Litteratuur:

Het standaardwerk: Ir.D.C. van 
Schaik "de Sint Pietersberg" 
Maastricht 1938, N.V. Drukkerij en 
Uitgeverij Leiter-Nijpels. In be
zit van onze Jezuietenbibliotheek.

Een aftreksel ervan: Ir. D.C. van 
Schaik "Maastricht en de Sint 
Pietersberg". Heer 1948, Uitgave 
van de schrijver.

Mits kritisch beschouwd: P. 
Kellenaers (tekst) en H. Tilly 
(foto's) e.a.: "Wat er over blijft 
van de Sint Pietersberg". Uitgave 
niet te achterhalen, maar de 
samenstellers danken o.a. de N.V. 
ENCI hartelijk voor de medewerking.

Voor deelnemers aan de aktiegroep: 
Arie B. Hiddema:"Het handboek 
voor de nieuwe illegalen". Fijne 
recepten voor je eigen afgraving 
in je achtertuin, bij voorbeeld----

Rob Visser en ik hebben gezocht 
naar de relikten van de Aktie
groep St. Pietersberg. Maar de 
groep is geflipt of "omgeturnd", 
in ieder geval niet terug te 
vinden. Daarom willen wij via 
dit verhaal een eerste oproep 
doen aan de mensen die Maffius 
lezen om zich bij ons aan te 
sluiten als sympathisant of 
om mee te vechten tegen de bier
kaai. Als tweede stap zullen 
Rob en ik kontakten leggen met 
mensen uit Maastricht, van wie
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FACULTEITSBESTUURSOVERLEG FBO
Lijst van besluiten van het FBO, 
genomen tijdens de vergaderingen 
van: 1, 15, 22 en 29 mei 1975 en 
5 en 12 juni 1975.

Mede n.a.v. een daartoe ontvangen 
verzoek van enkele studenten, zal 
door het decanaat een zgn. cen
trale agenda worden opgesteld en 
bijgehouden. Allerlei aktivitei- 
ten die voor studenten en mede
werkers van de MFM i.o. een hoe
veelheid tijd in beslag nemen, 
zullen in deze agenda worden ver
meld. Daarbij valt te denken aan: 
vergaderingen van FBO, SBO, On- 
derwijscie, Researchcie; bijeen
komsten van coördinatoren; bij
eenkomsten van onderwijsgroepen 
en trainingsgroepen; plenaire 
vergaderingen; onderwijsconferen- 
ties; sportdagen; congressen^ 
symposia etc.

De centrale agenda is openbaar. 
Dringend wordt iedereen verzocht 
bij het plannen van dergelijke 
aktiviteiten als hierboven ge
noemd, de agenda te raadplegen.

Elke commissie, subcommissie, 
werkgroep e.d. zal in het ver
volg dienen aan te geven, wie 
van genomen besluiten op de 
hoogte gesteld moeten worden 
resp. wie op de uitvoering daar
van zal moeten toezien.

Op 16 en 17 mei 1975 wordt een 
onderwijsconferentie gehouden 
voor de planningsgroepen van 
het tweede studiejaar 1975/76. 
De conferentie vindt plaats in 
het Hoofdgebouw-MFM.

Met het standpunt van studenten
zijde, nl. dat prioriteit zal 
hebben de deelname aan het ac
tuele onderwijsprogramma boven 
de planning van toekomstige on
derwijszaken, kan het FBO zich 
geheel verenigen. In concrete 
houdt dit in, dat de studentle
den van de planningsgroepen 

voorrang dienen te geven aan 
het meedoen van de evaluatietoets 
van onderwijseenheid VIII.

• Aanvragen van studenten om deel te 
nemen aan bv. studieconferenties 
elders en vergoeding van daaraan 
verbonden kosten, dienen ingediend 
te worden bij de Onderwijscommissie. 
Voorwaarden waaraan echter voldaan 
moeten worden, zijn:
* deelname aan dergelijke aktivi

teiten elders heeft prioriteit 
boven bijwoning van het eigen 
onderwijsprogramma. Een motiva
tie wordt van de aanvrager te
gemoet gezien;

* indiening geschiedt bij de OC;
* na deelname aan bv. een confe

rentie, wordt een rapportage 
ingewacht. Het verslag kan even
tueel geplaatst worden in "Maf- 
fius".

• De OC zal aan het BO een verzoek 
doen toekomen om in de universi- 
teitsbegroting een post op te ne
men, waaruit aanvragen van studen
ten voor deelname aan bv. onder
wi j sconferenties elders gehono
reerd kunnen worden.

• De herziene begroting 1975 en de 
concept begroting 1976 van de 
RUL i.o. is door BO resp. CV/ 
MFM nagenoeg ongewijzigd goed ge
keurd. De begrotingen zullen door 
het BO ten overstaan van het de
partement verdedigd worden.

Hoewel voor het jaar 1976 het in 
de begroting opgevoerde geldbe
drag voor personeelskosten is af
geleid uit een vooraf geraamd 
koppenbestand, zal in de opbouw
fase (dus ook voor 1976) bij de 
besteding van deze --door het de
partement eerst nog goed te keu
ren-- middelen, niet dit koppen
bestand als voornaamste criteri
um gelden, maar het geldbedrag. 
Een meer flexibele aanpak is 
daardoor mogelijk. Dit impliceert 
dat capaciteitsgroepen niet auto—
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matisch aanspraak kunnen doen 
gelden op het door hen gewenste 
(en in de begroting genoemde) 
aantal medewerkers, maar dat 
—na het bereikt hebben van een 
zgn. minimum samenstelling— 
uitbreiding van capaciteits
groepen zal plaatsvinden op ba
sis van deelname aan projecten 
in het raam van onderwijs, on
derzoek en gezondheidszorg i.c. 
dienstverlening. Dit standpunt, 
waarmee het FBO het eens is, 
zal via de sectiebesturen aan 
de hoofden van capaciteitsgroe
pen bekend worden gemaakt.

Een commissie gezondheidszorg, 
zijnde een adviesorgaan naast 
de onderwijs- en onderzoekcommis
sie van het FBO zal worden in
gesteld. Bedoelde commissie zal 
de faculteit adviseren omtrent 
haar deelname aan de gezondheids
zorg. Een concepttaakstellin  ̂
voor deze commissie is opgesteld. 
De commissie zal bestaan uit de 
heren Brouwer, Greep, Groot en 
Romme.

Het FBO zal de Protocolcommffssie 
berichten, naar aanleiding van 
het verslag over de ceremoniële 
dracht, dat in sommige situaties 
een zeker decorum (het gebruik 
van toga's) gewenst is. Het ge
bruik van toga's dient een be
paalde rol in het ceremonieel te 
vervullen en dient niet gekoppeld 
te zijn aan bepaalde personen. 
Het FBO is er voorstander van dat 
een "toga-pool" wordt gevormd 
(een beperkt aantal toga's) en 
dat één type toga (voor de di
verse geledingen) wordt aangehou
den.

• Via de SBO's, zullen de hoofden ca
paciteitsgroepen gevraagd worden het 
begrip capaciteitsgroep te definië
ren. Uit de verkregen gegevens zul
len de heren Groot, Majoor en Rene- 
man een discussienota tbv. het FBO 
opstellen.

In het kennismakingsgesprek van FBO 
met de voorlichtingsfunctionaris 
(de heer Offermans) zijn de volgende 
punten aan de orde geweest:
* het uitbrengen van de studiegids- 

MFM;
* de externe communicatie (m.n. naar 

de regio Zuid-Limburg);
* de taak van de public-relations- 

commissie van het FBO^
* het uitbrengen van jaarverslagen

door de faculteit; '■
* de relatie van de voorlichtings

functionaris met het informatie
bulletin "Maffius".

De OC zal gevraagd worden zichtbaar 
te maken, welke kennis en vaardighe
den in een bepaald(e) vakgebied/dis- 
cipline studenten aan het einde van 
een onderwijsblok zich hebben eigen 
gemaakt.

De OC zal advies gevraagd worden of
(a) deelnemende studenten van een 

keuzeblok (in het tweede studie
jaar) een identiek onderwijs
programma geboden dient te wor
den of

(b) dat voor die studenten een keuze 
uit een gevarieerd aantal moge
lijkheden (bv. aansluiting zoe
ken bij lopende projecten) kan 
worden aangeboden.

In aanwezigheid van de biblio
thecaris heeft het FBO de no
ta "wetenschappelijke informa
tie en documentatie binnen de 
MFM" besproken. Een aantal 
kanttekeningen van het FBO 
zijn daarop gemaakt.

• De Stuurgroep Sportgeneeskunde zal 
overgaan tot instelling van een twee
tal werkgroepen voor:
* de totstandkoming van een sportge- 

neeskundig centrum in deze regio;
* onderzoek inzake sportgeneeskunde 

en de opleiding voor sportgenees- 
kundi ge.

• De door de Researchcommissie overge
legde formulieren voor het aanvragen
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van nieuwe projecten en voor de 
continuering daarvan, worden, 
met een enkele aanvulling, door 
het FBO goed gekeurd.
De achterliggende gedachte m.b.t. 
deze formulieren is om te komen 
tot een gestandaardiseerde vorm 
van projectaanvragen. Voorts is 
het de intentie om achteraf een 
evaluatie te doen plaatsvinden.

Voor de opstartkosten van deel
projecten e.d. dienen geen af
zonderlijke aanvragen te worden 
ingediend. Dergelijke kosten, 
inherent aan elke researchaan- 
vrage, worden gerekend te beho
ren tot de zgn. minimum leef
baarheid van capaciteitsgroepen.

De goed bevonden formulieren 
zullen medio mei 1975 door de RC 
worden toegezonden aan de SBO's. 
Een handleiding voor de invul
ling ervah zal worden bijgevoegd.

Het FBO besluit, op advies van 
de Onderwijscommissie, alle stu
denten tijdens hun 6-jarige op
leiding tot basisarts ten minste 
één maal een jongere jaargroep 
als tutor van een onderwijsblok 
te doen begeleiden.
Als redenen daarvoor worden ge
noemd :
* uitgangspunt in het onderwijs 

is het in teamverband kunnen 
werken. Daarbij dient de stu
dent niet alleen als lid van 
een team, maar tevens als 
leider daarvan kunnen functio
neren ;

* de student dient in staat te 
zijn om later --in het student- 
tutorschap wordt daartoe g^ 
legenheid geboden— verworven 
kennis en inzicht aan anderen 
te kunnen overdragen;

* het student-tutorschap is te
vens te zien als een periode 
van remedial teaching en/of 
onderhouden van verworvenheden;

* het verzoek van een groot aan
tal studenten.

Na een proefperiode van 1 jaar zal 
de OC advies uitbrengen of tot uit
breiding van deze tutorschappen 
tijdens de studie dient te worden 
overgegaan.
Bedoelde tutorschappen gaan in per 
het nieuwe studiejaar 1975/76; de 
studenten zijn verplicht tot het 
volgen van een tutortraining.

• De OC zal spoedig een voorstel doen 
t.a.v. de waardering van de verschil
lende functies in het onderwijs 
(tutor, coordinator, lid plannings- 
groep, resource-person, trainer). 
Aan de hand van daarvoor aan te ge
ven normen zullen vervolgens de ver
schillende onderwijselementen begroot 
dienen te worden.

Eveneens aan de hand van daartoe 
opgestelde normen, dienen er richt
lijnen te komen waardoor van weten
schappelijke medewerkers een bij
drage gevraagd kan worden voor on
derwi jsaktivitei ten.

Een tijdschema voor de produktie 
en distributie van werkboeken is 
door de OC opgesteld en door het 
FBO voor akkoord verklaard.

• Op basis van de goed gekeurde glo
bale taakstelling van de gezond- 
heidszorgcommissie van het FBO 
--in die commissie hebben zitting 
de heren Brouwer, Greep, Groot 
en Romme— gaat deze commissie van 
start. De commissie zal t.b.v. de 
detaillering van haar taakstelling 
suggesties vragen aan de SBO’s, 
aan de hand van een door de commis
sie over te leggen discussienota. 
Tevens zal de commissie suggesties 
vragen aan de voorzitter van de 
Stuurgroep-MRC.
De commissie dient aan het FBO 
uiteindelijk een in detail uit
gewerkte taakstelling over te leg
gen.

• Het eerste en tweede studiejaar 1975/ 
76 zal van start gaan op 15 septem
ber a.s.
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Gekozen is voor:
* een gelijktijdig verloop van 

beide studiejaren i.v.m» or
ganisatorische aspecten;

* een opdeling van de studiejaren 
in eenheden van 4 of een veel
voud van 4 weken;

* elke periode van 4 weken te doen 
afsluiten met een evaluatie 
(toets).

• Een voorstel wordt uitgewerkt door 
jaarcoórdinator en coördinatoren 
van het eerste studiejaar 1975/76 
over de opzet van dat nieuwe jaar.

Een indeling in 3 fases wordt 
voorgestaan:
* fase 1 (huidige blokken 1 en 9)
* fase 2 (huidige blokken 2 en 3)
* fase 3 (huidige blokken 4 t/m 8)

In fase 3 wordt het onderwijspro
gramma gegroepeerd rond een aantal 
(5) dragende thema’s.

Bij het FBO bestaat de vrees, dat 
uitwerking van fase 3 door de plan- 
ningsgroepen —die naar haar me
ning kwa samenstelling bijstelling 
behoeven gelet op de voorgestelde 
veranderingen van het Ie. studie
jaar— niet op tijd gerealiseerd 
kunnen worden. Het FBO besluit 
dat b.g.v. de conferentie van de 
planningsgroepen van het nieuwe 
eerste studiejaar op 4 juli 1975, 
een beslissing genomen zal worden 
of de voorstellen m.b.t. fase 3 
doorgang kunnen vinden of niet. 
Op 4 juli a.s. zullen gegevens 
van alle capaciteitsgroepen van 
de faculteit m.b.t. hun deelna
me aan een of meer thema’s van 
de derde fase, in de vorm van 
matrices, voorliggen.

Het FBO is van mening dat de voor
gestelde opzet van het onderwijs 
rond een aantal dragende thema’s, 
een positieve verandering van het 
lopende eerste studiejaar inhoudt.

• De OC zal gevraagd worden een 

voorstel te doen m.b.t. de plaats 
van de anthropologie in het eerste/ 
tweede jnarscurriculum.

• Het FBO heeft geen bezwaar tegen 
uitbreiding van de instrumentatie- 
commissie met een medewerker/hoofd 
van de centrale diensten.

Een regeling voor de vergoeding van 
kosten voor gastsprekers zal worden 
uitgewerkt.

^Behandeling van de Wet Rijksuniver
siteit Limburg kan op de voorgestel
de datum (17 iuni 1975^ i" d® Tweede 
Kamer niet plaats hebben, vanwege 
het groot aantal gestelde vragen van 
enkele politieke frakties.

• Het departement gaat akkoord met om
zetting van het 0,8 extra lectoraat 
in de huisartsgeneeskunde in een ge
woon lectoraat.

De OC zal gevraagd worden aandacht 
te besteden aan de plaats van de ge
netica in het curriculum van de eer. 
ste twee jaren.

• Het FBO neemt het voorstel over be
treffende het invoeren van een tutor- 
evaluatie.
Deze evaluatie zal voor een periode 
van één jaar een experimenteel karak
ter hebben; aan de verkregen gegevens 
zullen geen gevolgen m.b.t. de beoor
deling en het carrièreverloop van me
dewerkers worden verbonden.

Bij de invoering van deze tutor-eva- 
luatie zal een goede instructie en 
kennismaking met het evaluatie-in- 
strument de tutoren gegeven worden.

Na de experimenteerperiode zal opnieuw 
de tutor-evaluatie in het FBO bespro
ken worden.

^Het BO zal gevraagd worden eveneens 
in te stemmen met de uitgebrachte 
voorstellen-van enkele capaciteits
groepen van de MFM over eventueld 
samenwerkingsmogelijkheden met vak
groepen of afdelingen van de TH-Eind- 
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hoven.

De voorstellen betreffen samen
werkingsmogelijkheden in de bio
medische sfeer, de sfeer van on
derwijsontwikkeling en -research 
(inclusief op het gebied van AV- 
middelen) en ziekenhuiswetenschap
pen.

Het BO wordt tevens verzocht aan 
het College van Bestuur van de 
THE te vragen daarover positief 
te besluiten en de betreffende 
vakgroepen/afdelingen toestemming 
te verlenen tot realisatie ervan 
over te laten gaan.

Samenwerkingsmogelijkheden van de 
MFM met de TH op het gebied van 
de meet- en regeltechniek worden 
nog onderzocht.

N.a.v. het overleg van het BO met 
de heer Swint kan vermeld worden 
dat voor een aantal (lang) lopen
de kwesties afspraken en opdrach
ten gemaakt resp. verstrekt wor
den. Het betreffen o.a.:
* aanschaf balie hoofdgebouw;
* inrichting Trefcentrum;
* oproepinstallatie;
* geluidsinstallatie, verlichting, 

ventilatie aula;
* ruimtelijke voorzieningen AV- 

dienst;
* inrichting werkplaatsen provi- 

sorium;
* drenstal;
* uitbreiding ruimtelijke voor

zieningen Vijverdal en bestel
ling van meubilair;

* zonwering;
* isotopenlaboratorium;
* bewegwijzering en kamernummering 

hoofdgebouw, Vijverdal en pro- 
visorium;

* aanstellen medewerker afd. bouw
zaken.

de samenvoeging van de bestaande 
planningsgroepen daarvoor gaat 
het FBO aückoord.

In het nieuwe blok 2 (blok 9 van dit 
jaar) zal een gestructureerd pro
gramma, waarbi j het accent ligt op 
groepsaktiviteiten en groepsproces
sen, worden geboden.
Na blok 2 zal een trainingsprogram
ma met een on-going karakter, waar
bij het accent meer ligt op het indi
vidueel functioneren in groepen, vol
gen. Dit deel van het trainingspro
gramma is voor de studenten niet ver
plichtend.

Van de "subcommissie evaluatie en 
planning trainingsprogramma" wordt 
een voorstel voor het tweede stu
diejaar ingewacht.

• De verzorging van een inbreng van 
de morfologie t.b.v. het onderwijs 
in het eerste en tweede studiejaar, 
vraagt om een spoedige oplossing. 
De structuurcommissie morfologie 
zal op korte termijn advies moeten 
uitbrengen.

• Het FBO is het ermee eens het werk
terrein van de Reizencommissie te 
verbreden t.w. naast het zich bezig
houden met de buitenlandse reisaan- 
vragen voor faculteitsmedewerkers 
ook het adviseren over dergelijke 
aanvragen van medewerkers van cen
trale diensten.
De commissie wordt daardoor een ad
viesorgaan van het BO.

• Met het voorstel van de OC inzake 
het trainingsprogramma in het 
nieuwe eerste studiejaar, de aan
wijzing van coördinatoren daarvoor.
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LAAT JE NAKIJKEN!

De brief van Dr. J.M. de Bok van 
de Bedrijfsgeneeskundige Dienst 
Maastricht is op sommige punten 
niet helemaal duidelijk bij de 
studenten overgekomen. In ant
woord op vragen die door hun 
aan het FBO gesteld zijn kan ik 
namens het FBO en na telefonisch 
kontakt met Dr. de Bok het 
volgende antwoorden:
- Het FBO staat achter het ver

zoek van Dr. de Bok in 1975 
opnieuw medewerking te ver
lenen. Het blijft voor jullie 
dus meewerken op basis van 
vrijwilligheid, waarbij zo
wel van de zijde van de BGD 
als van de Faculteit anoni
miteit van gegevens gegaran
deerd wordt.

- Het besluit ook van Facul- 
teitswege aan te dringen op 
deelname aan de herhaalde 
keuring is genomen door de 
Begeleidingsgroep Studenten 
die bestaat uit Mevr. Meyer- 
Viol, Bestebreurtje, 
Tiddens, Willighagen en 
Wijnen.

- Ten aanzien van het aspekt, 
dat de keuring geen elementen 
bevat die als "bescherming van 
de patient" kunnen worden aan
gemerkt, dient te worden opge
merkt dat van Faculteitswege 
van de tweedejaars een geldig 
bewijs van röntgenologisch 
borstonderzoek zal worden ver
wacht. Dit element behoeft dus 
niet opnieuw in de BGD-keuring 
te worden betrokken.

- De follow-up gegevens zullen 
niet worden misbruikt om een 
akademisch proefschrift te be
werken maar om in de toekomst 
eventueel adekwate maatregelen 
te kunnen nemen om studenten 
medisch zo optimaal mogelijk 
te kunnen begeleiden.

- Het inschakelen van studenten 
bij de keuring vindt het FBO 
onjuist, omdat het keuren van 
studenten dóór studenten wel
licht als een te grote inbreuk 
op de privacy wordt ervaren.

Gerard Majoor

INGEZONDEN REACTIE

Met interesse heb ik de brief 
van bedrijfsarts de Bok aan de 
studenten van de MFM gelezen. 
Bij de keuring van Sept. *74 
zijn de studenten beoordeeld op 
een zevental aspekten t.w. 
leeftijdsopbouw, lichaamsbouw, 
rookgewoonte, aktieve lich. be
weging, gezichtsvermogen, bloed
druk en ernstige ziektes of aan
doeningen. De keuze van deze 
aspekten is erg beperkt en me 
dunkt nogal arbitrair, ik vind 
ze nauwelijks interessant. 
De motivatie om na één jaar 
studie en verblijf te Maastricht 
opnieuw deze aspekten te screenen 
vind ik verbazingwekkend. 
De evaluatie van gezondheids- 
reacties (per iidividu en per 
groep) op de studie zou zinvol 
kunnen zijn, maar als slechts 
deze aspekten bekeken worden 
vind ik de vlag niet passen op 
de lading.
Het lijkt me nauwelijks relevant 
noch interessant om te bezien 
of en hoe de genoemde aspekten 
van deze keuring in de loop van 
de studie (ten gevolge van de 
studie?) aan veranderingen 
onderhevig zijn.

Bovendien kan ik me nauwelijks 
voorstellen dat degenen die de 
studie vorm geven werkelijk ge
ïnteresseerd zijn in deze aspek
ten van de gezondheid van de 
studenten als het gaat om ge
ïnformeerd zijn over de ge
volgen van studie en studie
programma op de gezondheid 
van de studenten.
Het enige argument dat over
eind blijft om studenten te 
onderwerpen aan een jaarlijks 
onderzoek is het risico van 
het kontakt met patiënten 
voor de student en/of voor de 
patiënt. Ook dan zullen 
andere aspekten beoordeeld 
moeten worden dan bij de 
keuring van sept. '74 het 
geval is geweest.

Leon Lodewick
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PINGPONG PARDON
TAFELTENNISTOERNOOI

Op het moment dat ik, gedwongen 
door de kopij-sluitingsdatum voor 
de laatste MAFFIUS, al een ver
slag je over het ping, nee, 
tafeltennistoernooi schrijf, 
nebben we alleen de single’s 
nog maar achter de rug. De 
mixed- en mixeddouble - wed
strijden staan ons nog te 
wachten, maar gezien het reeds 
geleverde singel-vuurwerk 
zullen de eindgevechten daar 
zeker de moeite van het aanzien 
waard worden.
Groot voordeel van een dergelijk 
toernooi is bij voorbeeld dar. 
iedereen z’n plaats in deze 
sport eensleert kennen. Zo zie 
ik nog de Heer Tans met de 
allures van een top-tafeltennisser 
het provisorium binnenstormen, 
zich reeds tussen de tochtdeuren 
ontdoend van stropdas en colbert 
om daarna met opgerolde hemds
mouwen het "varkentje" te gaan 
wassen. Om echter binnen een 
half uur ontgoocheld.en ont
maskerd als een ordinaire ping- 
ponger het gebouw onopvallend 
langs de achterdeur te moeten 
verlaten. Bij sommige van 
deze klassificeringsslagen was 
het verschil aan weerskanten van 
de tafel zö groot, dat bi.j het 
scoren van het enige punt in 
twee sets de verliezende partij 
de emoties niet meer de baas kon 
en snikkend van vreugde toe
schouwers van de andere kunne 
omhelsde. Maar verbeten beukten 
de cracks door, de ballen soms 
tot vër over de helft de muur 
indrijvend ... Een machtig 
schouwspel.
Niets dan hulde ook voor het 
organiserend comité, dat op 
slinkse wijze meer dan 50 deel
nemers ronselde waarvan sommigen 
zelfs zo onbekend waren met dit 
spel dat ze nog onder de match 
de op een hoek van de tafel gelegde 
spelregels moesten raadplegen. 
Al met al: dit roept om een 
herhaling.

gm
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EVALUATIE ONDERWIJSEENHEID IX

28a Voor het komende eerste studiejaar verdient het de

ja nee g.a.
1. De tutor van mijn groep fungeerde meer als inhouds- 

deskundige dan als tutor. 1 47
2. Het werken vanuit de onderwijsgroepen was in deze 

onderwijseenheid funktioneel 37 1 10
3. Deze onderwijseenheid vond ik te zwaar 6 1 41
4. Er was in deze onderwijseenheid voldoende tijd tot 

zelfstudie 37 1 1
5. Het merendeel van de in deze onderwijseenheid voorge

legde taken was te moeilijk 4 44
6. Het merendeel van de in deze onderwijseenheid voorge

legde taken was voldoende duidelijk 21 — 21
7. Het aantal omschreven taken was te groot 5 2 41
8. De te stellen eindeisen moeten binnen het onderwijs

programma van deze onderwijseenheid duidelijks?worden 
omschreven 35 13

9. De samenwerking binnen de groep was naar mijn mening 
goed. 21 2 25

10. Iedereen kon binnen de onderwijsgroep voldoende aan 
bod komen 35 _ 13

11. Vier weken is voor deze onderwijseenheid te kort 3 - 45
12. Er werd in deze onderwijseenheid te veel voorkennis vei 

ondersteld 10 2 36
13. Er moest teveel literatuur worden bestudeerd 21 1 26
14. Bij het specificeren van literatuur in het werkboek 

wordt ten onrechte van het onderwijskundige uitgangs
punt "zelfwerkzaamheid" afgeweken 4 5 39

15. Deze onderwijseenheid past zinvol in het eerste studie
jaar van een medische opleiding. 35 6 7

16. Het is een goed principe, dat de onderwijsgroepen zelf 
mogen uitmaken, hoever ze op bepaalde taken ingaan. 43 2 3

17. Het interviewen van patiënten was een nuttige leer
ervaring 44 2 2

18. Het interviewen van hulpverleners was een nuttige leer
ervaring 21 18 8

19. De simulatie van een teambespreking was een zinvol 
onderdeel van dit blok 25 4 19

20. Van het analyseren van een teambespreking van hulp
verleners heb ik veel geleerd 18 3 27

21. De handleiding bij het literatuurpakket vervulde een 
verhelderende funktie in dit blok 21 4 23

22. De algemene literatuur was te moeilijk 19 1 28
23. De casus-specifieke literatuur was te moeilijk 13 1 34
24. Het zo snel mogelijk terugspelen van verslagen - voor

zien van commentaar - aan studenten, zoals dat in dit 
blok gebeurde, is zinvol. 46 1 1

25. Het feit dat er niet voldoende video- en geluidsre
corders aanwezig waren tijdens dit blok, heeft een 
negatieve invloed gehad op mijn leerervaringen 18 2 28

26. Per week heb ik gemiddeld minstens 25 uur besteed aan 
aktiviteiten in het kader van dit blok 12 4 32

27. De groepstoets halverwege het blok was zinvol als 
tussentijdse evaluatie 23 5 20
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OPMERKINGEN BIJ ONDERWIJSEEINHEID IX

voorkeur de onderwijsgroepen opnieuw na vier weken ja nee g.a.

van samenstelling te veranderen 33 1 14
28b Voor het komende eerste studiejaar verdient het 

voorkeur de onderwijsgroepen na acht weken van 
samenstelling te veranderen

de

16 2 30
28c Voor het komende tweede studiejaar verdient het 

voorkeur de onderwijsgroepen na vier weken van 
samenstelling te veranderen

de

1 1 3 34
28d Voor het komende tweede studiejaar verdient het 

voorkeur de onderwijsgroepen na acht weken van 
samenstelling te veranderen

de

34 3 11

Ad. literatuur: Bepaalde gedeelten uit het literatuurboek vond ik niet 
duidelijk in deze onderwijseenheid passen, zoals Beroepen in Actie. Taak 
8 vond ik slecht opgezet en daarom niet funktioneel. Een betere voorbe
reiding op en training voor de interviews vóór het begin van dit blok 
vind ik erg belangrijk; interview techniek is m.i. een middel, maar in dit 
blok werd het min of meer een doel.

Niet 8 weken, niet 4 weken maar 5 of 6 weken.

Er waren in dit blok te weinig aanknopingspunten (kapstokken) om, ondanks 
het mooie weer, vakanties temming en de naweëen van blok VIII, echt veel te 
gaan doen. Aangezien ik in mijn groep niet de enige was, die zich zo voelde, 
is er naar mijn mening toch veel verloren gegaan. Een vroegere plaatsing 
van dit blok lijkt me zinvol en een integratie/aansluiting met/bij de 
trainingsgroepen was ver gezocht voor mij I

Een kombinatie van periodes van 4 en 8 weken staat me dus voor ogen.

Ik vind dat voor dit blok een thema en een vorm gekozen moet worden, die 
aansluiten bij de interesse van de studenten (bv. bijeenkomsten zoals een 
aantal studenten meegemaakt hebben over stervensbegeleiding met Paul 
Sporken).

Dit blok is niet zozeer ingegaan op verhoudingen als op methoden, waarmee 
je informatie kunt krijgen van een patiënt.

Misschien is het aan te bevelen de bladzijden in het dikke werkboek zo op 
elkaar te laten volgen, dat je niet elke keer het boek moet omdraaien om 
de volgende bladzijde te lezen. Dit geldt alleen voor dikke werkboeken, 
want de dunnere kun je dan dubbelvouwen.

Ik heb nog steeds niet in de gaten wat voor nut dit blok heeft gehad in 
dit eerste studiejaar.

Dit blok was te gestruktureerd, dit kwam niet overeen met de basisfilosofie.

M.i. wilde men te veel informatie uit te weinig ’input’ (interview, teambe
spreking, etc.) halen, en miste men de mogelijkheden tot het vergelijken 
van teams/interviews etc.

Ik had te hooggespannen verwachtingen wat betreft dit blok. Het viel dan 
ook alles bij mekaar vies tegen.

De titel was prima, maar de manier waarop dit uitgewerkt is niet. Volgens 
mij zijn we blijven steken in de aangereikte literatuur. Inspirerend 
was het derhalve niet, de zon en vakantiedrang waren dat wel. Echt anders 
want dit was af en toe niet te pruimen.

Zo’n blok vind ik zinvol, maar ik vond de literatuur er een beetje buiten 
staan. Het interview met de patiënt vond ik zeer zinvol.
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Jammer, dat dit blok een beetje in de soep is gelopen, maar dat was wel 
te verwachten (zonnig weertje, voorjaarsmoeheid, gepreoccupeerde instelling 
van studentenwege etc.). Ik geloof dat coördinatoren en planningsgroep in 
deze weinig te verwijten valt.

Ad. 28c: afhankelijk van de lengte van een blok. De samenstelling hetzelfde 
laten gedurende één blok lijkt me erg zinvol. Wellicht wordt het anders 
een grote troep.

Teveel ’sociologische’ literatuur, moeilijk te verteren. Patientinterview 
erg zinvol. v

'.5 
Betere voorbereiding op de interviews.

Het blok op zichzelf was niet slecht. Vooral als je de literatuur goed ;
bestudeerd had, werd het duidelijk en (meestal) zinvol. .<

De taakomschrijvingen waren vrij vaag; moeilijk hanteerbaar.

Jammer genoeg heeft dit blok geen eerlijke kans gehad, omdat iedereen 
er al weinig enthousiast aan begon. De vereiste motivatie ontbrak meestal.

De taken werden gedaan ’omdat Joost toch iets in zijn vingers moest hebben.’

Kwalijk waren de menings/interpretatie verschillen tussen de stafleden 
onderling en de staf/vijverdal. Veel afspraken liepen door wat voor oor
zaak ook de mist in. De speelruimte, die de student kreeg m.b.t. de patiënt 
was te eng. Toch heb ik leuke dingen geleerd deze maand.

Het werkte remmend, dat men dit blok te monodisciplinair heeft opgevat in 
die zin dat de interviews uitsluitend bedoeld waren als interviews en de 
interessante punten in zo’n interview niet verder uitgediept mochten worden. 
Niet vragen hoe het met de patiënt verder gaat, wat voor behandeling hij 
krijgt omdat dat jammer genoeg niet opgenomen was in deze onderwijseenheid.

Veel literatuur te specifiek.

Suggestie: paar bandjes aanwezig met teamgesprekken van te voren.

Bij de inleiding had de doelstelling van het interview duidelijkermoeten 
worden omschreven.

Had goed blok kunnen worden. Uitgangspunten waren redelijk.

Taken te weinig gespecificeerd, alhoewel daar in dit blok veel aandacht aan 
is geschonken.

Betere afspraken maken met instanties buiten de MFM om wederzijdse doel
stellingen duidelijker te maken.

Zou de stof, die in dit blok aan de orde is gekomen ook niet opgenomen 
kunnen worden in het pakket van het skillslab? Vooral wat betreft het 
interviewen en het analyseren van deze interviews en de groepsprocessen.

Ik vond deze studie-eenheid te eenzijdig, wel belangrijk voor een student 
medicijnen. Ik kreeg nu echter het idee dat ik bezig was met een studie 
sociologie of psychologie.

Vooral de eerste twee weken is het middel (interview) doel geworden in 
onze groep. De twee laatste weken het analyseren van de groepsprocessen 
erg eentonig en saai terwijl de aktiviteiten in de praktijk (simulatie, 
interview teamleden) erg interessant en leerzaam waren.

Bij menswetenschappen goed kaf van koren scheiden.

Probeer eens wat informatie te geven over alternatieve psychiatrische be
handelingsmethoden. Juist omdat de psychiatrie zo ter diskussie staat zou 
je in een nieuwe fakulteit zeker aandacht hieraan moeten besteden.
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Ad. 16: Ik heb veel moeite met dit punt omdat hiermee een zeer grote variatie 
in werkgroepen wordt bewerkstelligd. Een zeker begrip van minimumeisen en 
doelstellingen is toch wel zeer gewenst.

Ad. 11: Misschien zou deze onderwijseenheid ingekort kunnen worden tot 3 
weken.

Ad 13: De zinvolheid van de literatuur liet veel te wensen over. Een kritische 
beschouwing en selektie zou zeker funktioneel zijn.

Ad. 10: In welke kontext deze vraag gesteld wordt; is voor mij altijd dubieus. 
Wordt er bedoeld, vanuit eigen kennisgebied? Of wordt er bedoeld dat ieder 
de kans kreeg zijn mondje open te doen? In het laatste geval is het een 
kwestie van groepsdiscipline en belangstelling voor, misschien zelfs stimulatie 
van, het naar voren brengen van meningen en ideëen.

Ik moet bekennen dat ik zelf niet altijd overal even hard aan heb getrokken, 
dat had beter gekund.

De laatste twee weken waren duidelijk minder. Of dat door de groep of door 
het programma kwam, weet ik niet. Laten we het op beide houden.

M.n. de slechte regeling m.b.t. recorders heeft af en toe slecht gewerkt 
op de voortgang van het groepsgebeuren.

Wie lost de verwachtingen van team Kleuterdal in? Die mensen zitten o.i. 
en m.i. te springen om een goede voorlichting en begeleiding van het team- 
gebeuren.

Vraag me af of er in de toekomst nog coördinatoren te vinden zijn, als 
ze zich werkelijk met alle kleine organisatorische dingen zoals import van 
video apparatuur etc. moeten bemoeien. Dat moet beter!

Ben erg benieuwd of een heleboel negatieve geluiden t.a.v. dit blok nu ook 
eens op papier komen. Dat zou wel erg gewenst zijn.

Goed blok. Wellicht beter aan het begin van het studiejaar? Omdat veel er
varingen en begrippen aansluiten op het groepsonderwijs, inzichten komen 
’reeds’ eerder en daardoor loopt het hele jaar misschien (?) beter.

Het lijkt mij dat deze onderwijseenheid beter wat meer in het begin van het 
eerste studiejaar geplaatst moet worden.

Het simulatiespel vond ik vrij onduidelijk; dit had wat beter omschreven 
moeten worden. Overigens vind ik dat het studiejaar wat te lang duurde, zo
dat ik eerlijk gezegd het er een beetje van genomen heb deze onderwijseen- 
heid.

Liever eerst een blok ’intermenselijke kontakten’ en alleen in voorbeelden 
relaties leggen met gezondheidszorg.

Literatuur over Kleuterdal grotendeels niet van veel waarde.

Artikel van Mok ’Professionalisering’ onleesbaar.

M.i. moeten we eerst voldoende inzicht hebben in intermenselijke relaties 
in het algemeen, alvorens het specifieke gebied gezondheidszorg te betreden.

De titel van dit blok dekt de inhoud niet. Dit veroorzaakt verwarring.

De interviewtraining en de diskussiebeoordeling zal veel gestruktureerder 
moeten gebeuren. Nu lees je een stukje literatuur en wordt er verwacht dat 
je enigszins kapabel bent om dit werk te doen, terwijl daarvan in de prak
tijk niets klopt.

Literatuur was te moeilijk kwa termen en formulering, moet in eenvoudiger 
nederlands worden omschreven.
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Het blok moet meer om intermenselijke relaties draaien en niet om het 
interviewen.

Afspraken moeten beter vastgelegd worden.

Jammer, dat de zon ging schijnen, de zomer begon, blok VIII zo zwaar is 
geweest en alle studenten met vakantie wilden. De betrokkenheid bij het 
onderwijsgebeuren heeft deze maand op een ongelooflijk laag pitje gestaan. 
Veel mensen voelden zich m.i. nauwelijks aangesproken door het thema.

Het stuk over professionaliseren dient te verdwijnen uit het literatuur
boek.

De inleiding en literatuuroverzich kan veel overzichtelijker.

Duidelijk omschrijven wat er precies met de interviews beoogd wordt.

Literatuur liep helemaal niet parallel met werkboek. Hierdoor te weinig 
motivatie om literatuur door te nemen. Bovendien was het literatuurboek 
moeilijk te lezen door de manier waarop het opgemaakt was.

Op de videotape stond bijna niets over de patiënt die we hebben geïnter
viewd. Ook de huisarts was niet te bereiken om overgebleven vragen te 
stellen. Dat heeft ons erg teleurgesteld.

Door,naar mijn mening, erg veel onduidelijkheid over dit blok vantevoren, 
waren veel studenten erg bevooroordeeld in negatieve zin. Dit motivatie 
was erg slecht, de onderwijsgroep fungeerd: erg slecht door vrij weinig 
interesse en inzet. Dit blok draaide eigenlijk geheel om de onderwijs
groepen en als die niet funktioneerden kon het blok ook niet goed gaan. 
Er zou zoveel mogelijk aandacht moeten worden besteed aan de motivatie 
van de student.

De algemene literatuur was niet goed aangesloten op de problematic.

Zij die zich interesseren voor de 
ontwikkeling van een ceremoniële 
dracht - toga’s b.v. - aan de MFM 
kunnen kontakt opnemen met de 
voorzitter van de protokolkommissie 
(Dr. H.C. Hemker, tel. 43777 
tst. 157). Op kamer 90 van het 
provisorium ligt informatie ter 
inzage over de toga’s e.d. aan 
andere Europese universiteiten. 
Er bestaat gelegenheid opmerkingen 
over deze materie onder de aandacht 
van de protokolkommissie te 
brengen.
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het 
feest

Het (min of meer) academisch feest is weer geweest. 
Het was een mooie avond (en een mooie nacht) en een 
erg leuk feest, waar we bekenden en onbekenden in 
verwachte en onverwachte rollen ontmoetten.
De pils vloeide goudgeel en zeer rijkelijk (en lekker), 
er moest flink voor gedrongen worden in de hal bij de 
bar waar de heren Zegeurs en Budy en Tilly als gerouti
neerde bartenders optraden.
Het optreden van het MFM-cabaret was een ware happening 
gecombineerd met een simplistische sit-down demonstructie. 
De vloer werd door ons aangeveegd..als het ware.
De MFM kreeg hier en daar een constructieve veeg uit de pan 
of eigenlijk meer uit de met bloemen gevulde po die door dhr. 
Tanstanstanstans aan de aanvoerder van het voetbal-winnende 
studententeam was uitgereikt, 't was trouwens jammer dat er 
veel teloor ging van wat onze voorzitter zei; er was nogal 
wat verward geraas in de zaal en de microfoon was niet geheel 
in optima forma. Wèl klaar en helder klonk de vraag of er nog 
- meer - romances onder het publiek (gaande) waren dan die van 
Karin en Rob. Maar nee .... dat viel tegen (of mee) .......... 
géén reacties!
Ik vond het cabaret erg leuk en gezien de korte tijd die er maar 
was geweest voor het uit-denken en in-studeren, erg vlot lopend. 
Er was ook een aardig samen-spel tussen de cabaretiers en de 
dames en heren ook in de zaal van het Trefcentrum. Vooral op het 
gebied van productie van sissende slissende klanken toen de 7“ 
klappers, voetzoekers en gillende keukenmeiden in koor ten gehore 
werden gebracht.
Bij 'Komt U maar werd 'r, geloof ik, wel wat gemanipuleerö
van achter de "schermen" en hoorde men daar niet uit de zaal als
maar iemand "BIER" brullen? (Ja, Roelof, ik had je wel herkend!) 
Er werd - héél verstandig - niet op ingegaan .. altanstanstans 
niet op dat moment. '
De MFM-beatgirIs waren anders ook niet te versmaden: gedurfd hoor!
De voetjes gingen uitgebreid van de (dans)vloer tijdens foxy foxtrot 
en la paloma blanca en bij de muziek van de steelband (geweldig!!) 
werden zelfs de introverten extrovert en leek 't wel alsof we met 
z'n allen bezig waren aan één grote super-steel-evaluatie!
In ieder geval: de tijd vloog om. (Nog) later op de avond hield 
dhr. Philipsen nog een kleine toespraak .... tot niemand in het 
bijzonder, leek het, maar wel tot tamelijk grote ontroering van hem
zelf en van enkele eveneens lichtelijk bewogen omstanders die hem 
nabij stonden bij de uitreiking van wederom een (DE) bloemen-pot 
voor de sportieve winnaars van tafeltennis.
Tegen 2 uur 's ochtends waren helaas al de croquetten op maar ge
lukkig hebben Bernard en ik die van Chris kunnen delen waarbij ik v
jammer genoeg aan het kortste eind trok (Heeft ie gesmaakt, Ben?) \ ;

f'
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Onder meer dankzij het politie(ke) ingrijpen van dhr. Tcnnaer 
en onder pressie (het edele stamp- en klapwerk) van de dansenden 
kon de muziek van de steelband nog even worden' voortgezet maar 
toen hielp ook het "WE WANT MORE" niet meer .... er kwam een 
einde aan. Alhoewel, het einde leek een nieuw begin te worden 
want sommigen grepen hun kansen en stortten zich op de trommels, 
de gitaren en de piano en wat er nog meer voorradig lag en z,ij 
tokkelden en drumden er in een soort gelukzalige roes niet on
muzikaal op los, waardoor anderen weer gretig vanuit de hal aan 
kwamen rennen (of moet ik zeggen 'zwaaien’?) met hoop in hun 
hart. Edoch ... de muziekinstrumenten werden uiteindelijk met 
vaste hand verwijderd zodat er weinig anders meer overbleef dan 
net de vuist op tafel te slaan, hetgeen nog een vrolijk effect 
teweeg tracht.
Ja, het was een leuk feest. Een 'outsider' vond er een zeldzaam 
goeie sfeer hangen, We hebben dan ook een zeldzame club, zo met 
z'n allen, onofficiële MFMers, RULers-in-wording, dus dat kan 
ook niet anders!

Toen het al reeds begon te dagen en de vogels voorzichtig hun 
liedekens aanhieven (die hadden trouwens toch nog geen oog dicht 
gedaan met die herrie) was, met de langste dag van het jaar, 
de zomer begonnen.

21 juni 1975 Marijke Niemann 9
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In the frame of the Scientific 
Exchange Program between The 
Netherlands and Hungary, I have 
got the opportunity to work for 
four months in the Netherlands. 
In Budapest, where I am living, 
I am working in the Laboratory 
of Blood Coagulation of the 
National Institute of Haematology 
and Blood Transfusion. Besides 
our routine work I am very 
interested in the molecular 
mechanism of blood coagulation. 
I became familiar with some 
publications of Dr. H.C. Hemker 
in this field and I asked him to 
receive me in his laboratory in 
Leiden. I got a very kind 
invitation from him, and also 
the surprising information that 
his whole laboratory had been 
moved to Maastricht, where a new 
Medical Faculty had been founded. 
On the 19 th of March I airived in 
Maastricht and I had a very 
warm welcome in the new lab. In 
the beginning I did not expect 
serious research work in a 
laboratory which had just been 
moved a few weeks ago; however, 
that fact did not cause many 
difficulties. There is a very 
good team working here on a 
broad spectrum of projects in 
the field of thrombosis research. 
I got the possibility to work 
on my own main interest: the 
role of blood coagulation factor 
IX in the blood coagulation 
process. During my stay I have 
got much help from everybody in 
the lab. After having worked 
for three months here, it is 
my opinion that this laboratory 
has the ideal outfit. Everybody 
has sufficient space and many 
modern instruments are 
available.
I have learned a lot here, not 
only about blood coagulation, 
but also about the people and 
the way of life here in the 
Netherlands. I met several 
students of the new faculty and 
I got much information about 
the nex educational system. 
How to reform education is a 
great problem in many countries. 

This disadvantages of the traditional 
way of education are clear, and 
many universities are trying to change 
the educational system. However, the 
way of teaching at this university 
in Maastricht is completely new, and 
I think the greatest advantage is 
that the students learn from the 
beginning of their study to solve 
real life problems. The new system 
needs more energy, both from 
students and teachers, but to my 
opinion the results will surely 
compensate that.
In addition I want to express that 
these three months have been very 
profitable to me for my future 
work, and besides they were very 
enjoyable too. I should like to 
thank Dr. H.C. Hemker and all 
the members of his laboratory for 
their kindness and help.

Katalin Varadi.
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OVERWEGING

Als een van de leden van de grote 
familie die nu bijna een jaar op 
Tongersestraat 53 woont, leek het 
me wel aardig dat afgelopen jaar 
een beetje na te beschouwen. Het 
begon, voor mij althans, alle
maal op 16 sept. met een erg 
geslaagde feestdag. Vanaf die 
datum is het echter werken ge
blazen en niet te weinig ook. 
Zonder al te veel verbazing heb 
ik dan ook gekonstateerd dat het 
animo tegen het eind van het 
jaar bij de meeste mensen wat 
begint te zakken. Geen wonder 
als je een jaar lang bijna 
kontinu hebt gedraaid.
En dan heb ik het niet alleen 
over de studenten. Ook TAP’ers 
en WP’ers hebben flink aange
trokken. Met als resultaat: 
een redelijk draaiend apparaat 
dat M.F.M.i.o. heet. Met 
opzet redelijk want laten we 
vooral niet te snel juichen. 
Er is erg veel goeds gebeurd 
maar dat mag onze ogen niet 
sluiten voor kritiek.
In de wandelgangen hoor je wel 
eens het woordje burocratie 
vallen en dan denk ik: "Nu al?" 
Bij de TAP’ers gaat het dan over 
een of andere verhuisregeling, 
bij de studenten over gebruik 
van stencilmachine of publikatie- 
borden. Allemaal kunnen we 
klagen over het Trefcentrum en 
de "mooie" keuken van meneer 
Tonaer.
Kwalijker dan dit vind ik de 
groeiende situatie waarbij 
mensen uitspraken doen over 
anderen, laten we zeggen 
psychologen, sociologen, of 
biomedici, die m.i. voor 90% 
op vooroordelen berusten. Als 
er dingen zijn die je niet 
aanstaan moet je de mogelijk
heid hebben dat ronduit te 
zeggen en als die mogelijk
heid er niet is wordt het 
tijd dat ze er komt (TAP!) 
Het ideaal van de Grossfamilie 
is leuk en aardig voor zover 
het de reëele situatie niet 
verdoezeld!

Laten we hopen en er aan meewerken 
dat de gezinsuitbreiding in sept. 
verfrissend gaat werken op onze 
geest en op die van de fakulteit 
als geheel.
0 ja, gezellige vakantie allemaal.

Jan Nijhof
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PERSONELE ZAKEN VRAAGT AANDACHT

voor :

A ae v.„ studenten MKM..._
i.v.tn, toezending van eventuele post 
van de M.F.M. vragen we alle studenten 
hun bereikbaarheid tijdens de vakantie 
zoveel mogelijk te waarborgen door zonodig 
hun correspondentie—adres door te geven 
aan de studentenadministratie van de 
afdeling Personele Zaken (kamer 202;
tel, 118)

Vergadering over het eerste studiejaar 75/76

Op 4 juli a.s., van 10.00 - 16.00 uur, wordt in 
het Hoofdgebouw MFM een vergadering gehouden 
over de planning, opbouw en organisatie van het 
nieuwe eerste studiejaar. Aanwezigheid gewenst 
van de leden van alle planningsgroepen en van 
belangstellenden.
Voor veel koffie wordt gezorgd.



HEET

De heer Tiddens nam onze ongerustheid, die gerezen was bij het lezen 

van de alarmerende berichten over de coupe in onze begroting,groten

deels weg door te stellen dat de plannen van de faculteit voor 1975 

geen belemmeringen behoeven te vrezen. Wel zal het Ministerie er 

nog van moeten worden overtuigd dat een medische faculteit in opbouw 

geen lineaire groei kan garanderen, of daar anderzijds toe kan wor

den verplicht, maar dat "uitschieters", juist ook gezien de experi

mentele situatie in Maastricht, zullen moeten worden getolereerd. 

Of we er in slagen het Ministerie van deze noodzaak te overtuigen 

zal bij de behandeling van de begroting in 1976 moeten blijken....
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SOqjEcTIEF
De Tweede Kamer stemt in grote meerderheid in met de vestiging van de 
R.U.L., maar het ingediende wetsvoorstel en met name de fakulteit algemene 
wetenschappen roepen veel bezwaren op (dL, 29-5). De Maastrichtse gemeen
teraad nam unaniem een motie aan, waarin zij de Kamer opriep het wetsont
werp integraal aan te nemen (dL. 4-6). Het Kamer-debat dat aanvankelijk 
op 17 juni zou plaatsvinden, werd van de agenda afgevoerd (dL, 6-6). Het 
Dagelijks Bestuur van de KVP-Limburg stuurde een telegram naar de KVP- 
2de-kamer-leden waarin zij haar ongerustheid uitsprak (dL, 7-6). Ook de 
gemeenteraad van Brunssum nam een motie aan, die verzonden werd naar de 
Kamer, en waarin op spoed werd aangedrongen bij de realisering van de RUL 
(dL, 10-6). De Commissie Voorbereiding MFM vulde een halve pagina van de 
Limburger (11-6) met een nogal defensief stuk over het waarom van de 
fakulteit algemene wetenschappen. Begin en eind van het verhaal bestonden uit 
hetzerige uitspraken van pijnlijk laag nivo over Limburgse kamerleden. 
De PPR-Limburg drong er bij de Tweede Kamer op aan het wetsontwerp inte
graal te aanvaarden (dL, 12-6). De PvdA-fraktie van Provinciale Staten 
deed een beroep op haar partijgenoten in de Kamer alsnog te pleiten voor 
de algemene fakulteit (dL, 13-6). De WD-er Dees gaf Klein de schuld van 
de vertraging (dL, 13-6). De WD-Limburg stuurde pro-RUL-telegrammen naar 
van Kemenade, Trip en de beide VVD-Kamerfrakties (dL, 14-6). De PvdA- 
Maastricht nam een pro-RUL-motie aan, bestemd voor de PvdA-kamerfractie 
(dL, 14-6). Het kringbestuur van de KVP-Limburg deed een pro-RUL-beroep 
uitgaan naar alle kamerleden. (dL, 16-6). Bestuur en gemeenteraadsleden 
van de WD, afdeling Maastricht, zonden een pro-RUL-telegram naar de WD- 
kamerfraktie. (dL, 17-6). De PvdA-fraktie uit de Maastrichtse gemeenteraad 
benaderde de Pvda-kamerfraktie met hetzelfde doel (dL, 19-6). Gedeputeerde 
Staten Limburg drongen bij Klein aan op spoed met de realisering van de 
RUL (dL, 20-6). Drie leden van de Commissie Voorbereiding, Van Rooij, 
Baeten en Rottier hadden in Den Haag een "geheime bijeenkomst" met KVP- 
kamerleden om nog eens te praten over hun wederzijdse kritiek (dL, 20-6). 
De Commissie Voorbereiding zou daar opnieuw de noodzaak van de fakulteit 
AW benadrukt hebben (dL, 21-6). Op haar onlangs gehouden partijraad nam 
de KVP een pro-RUL-resolutie aan, ingediend door de KVP-Limburg (dL, 23-6).

O
De MFM krijgt het komende jaar 8,4 miljoen gulden minder dan de toegezegde 
23,8 miljoen. In 1976 wordt 11,2 miljoen, in 1977 ongeveer 18,7 miljoen 
en in 1978 zeker 24,5 miljoen minder beschikbaar gesteld dan aanvankelijk 
geraamd. Dit in het kader van Duysenberg's bezuinigingsplannen (dL, 18-6). 
Dr. Tans gelooft dat we in 1975 geen grote problemen krijgen; minder op
timistisch was hij over 1976 (dL, 19-6).

O
Van Kemenade wil de organisatie-struktuur van de instellingen, die zich 
bezighouden met de financiering, de bevordering en de uitvoering van weten
schappelijk onderzoek, ingrijpend wijzigen. En wel zodanig dat de centrale 
overheid een flinke vinger in de pap krijgt (Vk, 2-6). De akademische 
raad heeft overigens de nota Trip over het wetenschapsbeleid, waar van 
Kemenade zich op baseerde, op diverse punten aangevallen (Vk, 21-6).

O
Hendriks, van Volksgezondheid, heeft de indruk, dat de verhoging van de 
bedragen, die voor de gezondheidszorg worden uitgegeven, niet navenant 
leiden tot een hoger welzijn van de bevolking. Hij vindt dan ook heroriën
tatie en herbezinning op zijn plaats (Vk, 31-5). De welzijnswerkers hebben 
gelijkertijd erg veel moeite met de bezuinigingen waaraan hun werk onder
worpen wordt. Een delegatie van het Anti-CRM-Bezuinigingsfront bood Van 
Doorn 5.000 handtekeningen aan: protesten tegen bezuiniging (Vk, 6-6). De 
maatschappelijk werkers in Amsterdam protesteerden bij hun wethouder tegen 
eventuele bezuinigingen (Vk, 116—). In Utrecht protesteerden 250 welzijns
werkers (Vk, 17-6); in Groningen sloten zij een week hun centra en huizen 
(Vk, 17-6). Tientallen welzijnsorganisaties zonden protesten (Vk, 19-6).
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de Limburger. Die

Van Doorn liet weten met name de partikuliere organisaties kritisch te 
willen doorlichten (vK, 19-6). Ruim 1000 buurt- en klubhuiswerkers demon
streerden in Den Haag tegen de bezuinigingsvoorstellen 
vuurwerk had resultaat: staatssekretaris Meyer van CRM 
aan van de te nemen maatregelen (Vk, 21-6).

O
Over al die welzijnstoestanden overigens geen woord in 
had zijn ruimte nodig voor RUL-perikelen, inklusief het gestunt van Karen 
(dL, 18-6, 19-6, en 21-6).

O
De Kamerkommissie heeft veel moeite met de voorstellen van Klein over het 
aantal toe te laten medische studenten, en noemt deze zelfs in strijd met 
de wet. (Vk, 29-5). Klein stelde zijn beslissing hierover nog even uit 
(dL, 5-6). De Akademische Raad herinnerde Klein er per brief aan dat de 
arbeidsmarkt geen basis mag zijn voor studenten-stops (Vk, 18-6). Blijkens 
de countouren-nota willen de Onderwijs-bewindslieden dat taboe dan toch 
maar eens dooijreken: de arbeidsmarkt moet, aldus de nota, betrokken worden 
bij het onderwijsbeleid (Vk, 21-6).

(Vk, 20-6). Al dit 
kondigde versoepeling

De Utrechtse onderwijskundige Holleman vindt het onjuist als norm te 
stellen dat studenten 1.700 uur per jaar moeten werken, o.a. omdat hij 
vraagtekens zet achter de definitie van de "norm-student" (Vk, 20-6).

O
In Medisch Contact stelde prof. Merkus dat er bij het voorschrijven van 
geneesmiddelen onnodige risiko’s worden genomen, en dat artsen vaak on
wetend zijn van bepaalde bijwerkingen (Vk, dL,

ODe universiteiten van Nijmegen en Amsterdam en 
wensen hun bijzondere status te handhaven (Vk, 
voorkeur aan christelijke docenten (Vk, 18-6). 
genodigd gratis te komen afstuderen (Vk, 18-6).

7-6).

de Hogeschool in Tilburg 
11-6). Nijmegen geeft 
Utrecht heeft Amalrik

de

Groningse stafleden hebben hun verontwaardiging naar buiten gebracht 
het bijverdienen van stafleden onder werktijd (Vk, 20-6).

over

Ziekenfondsen en specialisten hebben overeenstemming bereikt over de 
tarieven voor poliklinische behandelingen; deze kunnZn I5Z omlaagl (Vk 
5-6). De huisarts kriigt voortaan ƒ 65,47 per ziekenfondspati'ênt (dL, 
5-6).

Het aantal verslaafden neemt sterk toe in Nederland: 12.000 aan alkohol 
3.500 aan drugs momenteel (dL, 2-6). Een kategorie om in de gaten te 
houden: sherry-drinkende vrouwen van middelbare leeftijd (dL, 13-6).

Maastricht krijgt een van de 3 konsultatieburo's ie in ons land worden 
ingericht voor bevolkingsonderzoek naar hart- en vaatziekten (dL, 5-6).

De Maastrichtse huisarts Meyers heeft een prijs in de wacht gesleept met 
een plan voor een struktuur van de eerste-lijns-gezondheidszorg (dL, 14-6).

Sittard krijgt binnenkort zijn eerste groepspraktijk: 4 huisartsen (dL 
10-6).

Australische geleerden zijn bezig een speciale veestapel te fokken die 
produkten met een laag gehalte aan verzadigde vetzuren oplevert: een door
braak bij de bestrijding van hart- en vaatziekten. (dL, 30-5). De promo
verende psycholoog Appels stelde dat de jaren ’30, de krisisjaren, indirekt 
oorzaak zijn van de hartinfarcten anno nu (Vk, 19-6)/.
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Volgens een andere promovendus is slechts 30Z van de werkende jeugd 
gezond (Vk, 20-6).

Hendriks gaat geneesmethoden voor migraine nader onder de loupe nemen. 
(Vk, 19-6). Het Ministerie wil ook onderzoek naar het teer- en nicotine
gehalte van rookwaar (Vk, 14-6), tot ergernis van dr. Meinsma (Vk, 17-6).

In Drente is weer eens een pseudo-arts aangehouden (Vk, 19-6). Het tucht
college berispte 2 artsen (Vk, 20-6). Jaarlijks worden enkele honderden 
klachten tegen medici ingediend; 20Z terecht (Vk, 20-6).

O
Een Franse computer meldde, dat het kalorien-verbruik bij geslachtsverkeer, 
inklusief de 8 kaloriën voor het uitkleden, varieert van 125 tot 300 
kaloriën,,afhankelijk van het enthousiasme van de partners (dL, 21.6).
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